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L e s z k o v s z k i  Tibor:

Aki egyetért azzal, hogy a tavaszi ülésszak idején a k é p 
viselő-testület szóvivője Papp Gyula ké pviselőtársunk le
gyen, az kérem szavazzon.

A képviselő-testület 18 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a következő határozatot hozta:

lé/1993. (1.29.) számú képviselo-testületi 

h a t á r o z a t  :

Várpalota Város Önkormányzati K é p v i s e l ő 
testülete Papp Gyula képviselőt 1993. I. 
félévre a szóvivői teendők ellátásával m e g 
bízza.
Határidő: a határozat kiküldésére: 1993. II. 15. 
Felelős: Leszkovszki Tibor polgármester

4/14.) A Bakony Metál Kft, engedély nélküli hulladéktárolása

L e s z k o v s z k i  Tibor:

A Bakony Metál Kft-vel tulajdonképpen megalakulása óta 
perben, haragban vagyunk. A legújabb fejleményről s z e r e t 
ném tájékoztatni K é p v i s e l ő - t á r s a i m a t , mégpedig a január 
16-án keltezett nekem címzett levelet szeretném i s m e r t e t 
ni. (A levél a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)'
Ezután alpolgármester úrnak adnám át a szót.

D o m o k o s  István:

A levélben foglaltak gyakorlatilag azt jelenti, hogy a 
Bakony Métáinak a külső, inotai telephelyén a veszélyes 
hulladék, a galvániszap őrzés nélkül van. Ezenkívül őrzés 
nélkül van az úgynevezett 3-as számú bázis a volt bántai 
lőtér, ahol nagy mennyiségű vegyi anyag és egyéb anyag 
van tárolva.
Javaslom a képviselő-testületnek, hogy hívjuk fel a r e n 
dőrkapitány úr figyelmét arra, hogy a rendőrség f o k o z o t t a b 
ban járja ezeket a területeket, mivel pillanatnyilag más 
megoldást nem látunk.

Dr. S z i l á g y i  Tibor

Tudjuk-e, hogy ki a terület tulajdonosa, mert ha igen, a k 
kor őt kellene szerintem felszólítani a terület őrzésére.
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D o m o k o s  István:

Az inotai volt lőszerraktár előtti terület a volt Bakony 
Metál tulajdonosának, Szűcs Ferencnek a tulajdonában áll, 
aki úgy tudjuk, hogy Székesfehérvárra tette át a s z é k h e 
lyét.
A volt bántai lőtér honvédségi terület, fel kell hívni a 
helyőrségparancsnok, Sidlovics úr figyelmét, hogy a t e rü
letén őrizetlenül veszélyes hullad ékok vannak elhelyezve.

L u k á t s András:

Azt szeretném megkérdezni, hogy mi lesz ezekkel a v e s z é 
lyes anyagokkal, mikor kerülnek elszállításra?

D o m o k o s  István:

A Székesfehérvári Környezetvédelmi Hatósággal tárgyaltunk 
ebben a kérdésben és valószínű, hogy ezt nekik kellene 
megoldani a környezetvédelmi bírságból befolyt összegből. 
Itt szeretném megjegyezni, hogy pl. csak Inotáról a gal- 
vániszap elszállítása Aszódra a veszélyes h u l l a d é k - t á r o 
ló telepre a befogadás 40 millió Ft, + a szállítási k ö l t 
ség, ami 5-10 millió Ft, tehát 50 millió Ft lenne csak a 
galvániszap elhelyezése és akkor a bántai telepen lévő v e 
szélyes hulladék elszállításáról még nem beszéltem.

S a j t o s János:

Én azt szeretném megkérdezni, hogy miért nem lehet m e g k e 
resni a felelősöket és azokon behajtani a költségeket?

D o m o k o s  István:

A Veszprém megyei Rendő rfőkapitányság nyomoz ebben az ü g y 
ben, melynek részleteiről még most nem nyilatkoznék.

C s ő v á r i  János:

Egy rövid megjegyzésem lenne, mert számomra egyszerűen 
érthetetlen, hogy egy állítólag jogállamban ennyire n o n 
szensz és alapvetően lekövethetetlen helyzet elé állítsák 
valakik az önkormányzatot. Én nem tudom, de gyanítom, hogy 
itt a szakhatóság felelőtlenséget követett el, nem tudom, 
hogy mi a teendő ilyenkor, de érdemes lenne szerintem 
utánanézni, hogy nekünk, mint önkormányzatnak van-e arra 
módunk és lehetőségünk, hogy a szakhatóság felügyeletéhez 
forduljunk panasszal, hogy az ő felelősségüket meg l ehes
sen állapítani.
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Most már két éve tudunk a dologról, tudomásom szerint az 
önkormányzat vezetése szinte azonnal 'minden lehetséges 
h e l y r e 'b e j e l e n t e t t e , de azóta is mindig csak olyan tájé
koztatást kapunk, hogy majd intézkednek, de közben addig 
a Bakony Metál Kft. fölszámolja önmagát.
Én javaslom, hogy nézze meg a képviselő-testület vezetése, 
hogy milyen lehetőségünk lenne ebben az ügyben, mert nem 
tudok dűlőre jutni magamban azzal, hogy hogyan lehet m i n d 
ezt büntetlenül elkövetni.

D o m o k o s  István:

A Székesfehérvári Környezetvédelmi Szakhatóság adott 2 é v 
re engedélyt a galvániszap tárolására, de ez az idő is 
letelt már. Ezügyben elmentünk és többször beszéltünk a 
felső hatósággal, Egerszegi főfelügyelő űrral és a K ö r 
nyezetvédelmi Minisztériummal is, de nem tudtunk még e r e d 
ményre jutni, mivel nagyon nagy pénzekről van itt szó. 
Nem akarok most részletekbe bonyolódni, mivel az ügy n y o 
mozási szakaszban van, de az biztos, hogy több szerv is 
felelős abban, hogy ezek a veszélyes anyagok ide kerültek. 
Mi azon vagyunk, hogy ezek az anyagok minél előbb e l k e 
rüljenek a város területéről, de azt egyelőre mi sem, de 
szerintünk még a szakhatóság sem tudja, hogy hogyan.

Tájékoztató a japán környezetvédelmi hitel állásáról

D o m o k o s  István:

Bizonyára mindenki értesült róla, hogy japán szakértői d e 
legáció érkezett városunkba, erről szeretném tájékoztatni 
minden kedves képviselőtársamat és a televízió nézőit. 
A japán delegáció 8 fő SAPROF szakértőből állt és a k ü 
lönböző szakterületeket fogták át. A delegáció két c s o 
portra oszlott, az egyik az ipari projekteket vizsgálta, 
a másik pedig az önkormányzati pályázatokat. A víz- és 
csatcrnaműves szakértőa beadott pályázatunkat jónak ta rt
ja és bizonyos kis kiegészítésekkel azt a Japán kormány 
elé térjeszthetőnek tartja, a hulladékos szakértő hét e l e 
jén járt nálunk a gázos szakértő pedig 3-án jön. Úgy néz 
ki, hogy a kommunális program jó úton halad, a problémát 
most a hitel útja jelenti, ezzel kapcsolatban most f o l y 
nak a tárgyalások, erről egyelőre még nem tudok n y i l a t 
kozni.
A másik a pénz felhasználásának a módja, hogy ez a hitel 
tényleg arra fordítódjon, amire azt szánták.
Ezek a tárgyalások további menetének a témái, de úgy é r 
zem, hogy a nyilvánosság előtt is elmondhatom, hogy jó 
úton haladunk, a japánokban meg van a jószándék, ők a h i 
telt minél előbb szeretnék adni.
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S a j t o s János:

Nekem egy bejelentésem lenne. Inotán a Radnóti ü. 9. számú 
ház előtt vízcső-javítás miatt a Vízművek feltörte a k i 
kövezett árkot, ami máig is ugyan úgy áll. Ezt kérném m e g 
vizsgálni és m e g j a v í t t a t n i .

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Kérem az ügyben Szathmáry úr intézkedését.

J o 1 s v a i Artúr:

A decemberi ülésünkön elhangzott "az árokásó brigáddal 
kapcsolatban", hogy a tési dombi járdaszakasz f e l ú j í t á s á 
ról tárgyalás lesz az érintett féllel. Azt szeretném m e g 
kérdezni, hogy ez megtörtént-e és mi volt ennek az e r e d m é 
nye?

S z a t h m á r y  Kálmán:

A múlt hét csütörtökön az érintett feleket meghívtuk egy 
helyszíni egyeztetésre abból a célból, hogy nem a s z o k v á 
nyos építőipari eljárásoknak megfelelően végzik a munkát. 
Teljesen műszaki ellenőrzés nélkül megy minden.
A megbeszélésre a Postaber nem jelent meg, a DUVÉP és a 
Vízművek itt volt, akik a teljes kártérítési igényünket 
elismerték és ígéretet tettek arra, hogy tisztességesen 
elvégzik a munkát. Tegnap ellenőrzést végeztünk, de semmi 
változást nem tapasztaltunk. Azonnal írtunk a DU VÉP-nek és 
a Vízműveknek is, hogy a munkálatokat leállítjuk és a k i a 
dott engedélyeket visszavonjuk tőlük. Egyben írtunk ezzel 
párhuzamosan a Postabernek is, hogy birtokháborítási e l j á 
rást indítunk ellenük, mert kollégáim leellenőrizték, hogy 
nem a terv szerinti nyomvonalon vitték a kábelt, így több 
esetben a loncsosi városrészen birtokháborítást követtek 
el. Tudomásunk szerint a munkálatokat leállították. Tehát 
a beruházót felszólítottuk, hogy jöjjenek ki, mivel ő f e 
lelős az összes megbízott kivitelező tevékenységéért, 
ezenkívül be jelentettük kártérítési igényünket.

C s ő v á r i  János:

Azt szeretném megkérdezni, hogy a 6. számú Általános Isko
la tornaterem építés befejezésének határideje tartható-e?

S z a t h m á r y  Kálmán:

Ez év augusztus 1-je az átadási határidő. Bízom benne, hogy
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a kivitelező tartani tudja a határidőt, amit vállaltak. 
Pillanatnyilag két hónap a csúszás, de remélhetőleg ezt 
még sikerül behozni.

Szakosított önkormányzati pénzintézet alapítása az önkor
mányzatok xnfrastrukturalis feilesztésének segítésére.

U n f e r d o r b e n  Anikó:

Tegnap érkezett hozzánk az OTP Banktól egy megkeresés, 
hogy az OTP szakosított önkormányzati pénzintézetet kíván 
létrehozni, amelynek fő profilja az önkormányzatok i nfra 
strukturális fejlesztésének a segítése, a fejlesztések 
finanszírozásához hosszú futamidejű kölcsönöket kíván b i z 
tosítani. A szakosított pénzintézet 1 milliárd Ft a l a p t ő 
kével jön létre, melyben a tervek szerint a Takarékpénztár 
többségi tulajdonnal rendelkezik. A tulajdonosok között 
néhány nyugat-európai, önkormányzati finanszírozással f o g 
lalkozó pénzintézet mellett minteg y 20 % tulajdonosi r é s z 
aránnyal a magyarországi ö nkormányzatokra is számítanak. 
Amennyiben a tervezett c élkitűz ések az Önkormányzat K é p v i 
selő-testületének megnyerte tetszését, s úgy gondolják 5 
hogy közösen, együttes erővel többet tehetünk a lakosság 
életkörülményeinek javításáért, jelezzék együttműködési 
s z á n d é k u k a t .
Kérjük, hogy a tulajdonosi részvételi szándékukat előzetes 
szándéknyilatkozatban közöljé k február 20-ig.

Tehát tulajdonképpen egy olyan intézetet akarnak létr e h o z 
ni, amivel lehetőség van az infrastrukturális f e j l e s z t é 
sekhez kedvezményes hitel vagy egyéb támogatás nyújtására 
és még pénzügyi tanácsadói szolgálattal is kívánják s e g í 
teni az önkormányzatokat. Itt most tulajdonképpen egy 
szándéknyilatkozat aláírásáról van szó, ami nem jelent e l 
kötelezettséget. Ebben szeretném, ha döntenének a tisztelt 
képviselő urak.

C s ő v á r i  János:

Én azt gondolom, hogy valamennyi en tudjuk, hogy az OTP 
mindig is jó partnere volt az önkormányzatoknak, V á r p a l o 
ta Város Önkormányzatának is, pontosabban még a tanácsi 
rendszerben is, hiszen nem akarom részletezni, de olyan 
kedvező feltételű és kamatozású lehetőségek nyílottak, 
gondolok itt elsősorban a kórházépítésre.
En azt gondolom, hogy a szándéknyilatkozat aláírásának 
erejéig és tárgyalás erejéig m indenképpe n célszerű a p o l 
gármester urat felhatalmazni.
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T ö r z s ö k  Károly:

Szeretném kiegészíteni Csővári úr által elmondottakat a z 
zal, hogy valószínű, hogy nekünk hamarosan jelentős ö s s z e 
gű kölcsönre lesz szükségünk. Szerintem ez egy olyan f o r 
ráslehetőséget jelent a város számára, amit ha tagjai le
szünk ennek a pénzintézetnek, akkor ezek a kedvezményes 
kölcsönök az önkormányzat számára hoz záférhetővé válnak.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

A szándéknyilatkozat aláírása semmiféle elkötelezettséget 
nem jelent az önkormányzat számára. Tehát ki így megbíz 
a szándéknyilatkozat aláírásával, az kérem szavazzon.

A képvise lő-testület egyhangúlag a következő határozatot 
h o z t a :

17/1993. (1.29.) számú képviselő-testületi 

h a t á r o z a t :

Várpalota Város Önkormányzati K é p v i s e l ő 
testülete az Országos T akarékpénztár és 
Kereskedelmi Bank Rt. által létrehozandó 
szakosított önkormányzati pénzintézet a l a 
pítását támogatja, tulajdonosi részvételi 
szándékát kifejezi.

H a t á r i d ő : a határozat megküldésére:
1993. február 28.

Felelős : Leszkovszki Tibor polgármester 

"Várpalotai helytörténeti emlékek" című könyv kiadása

F a k á s z Tibor:

Köszönöm, hogy szót kapok, végül is én a költségvetés j ó 
váhagyásával kapcsolatban vagyok itt, mert Csővári János, 
mint a Közoktatási és Kulturális Bizottság elnöke a k ö l t 
ségvetés ismertetése közben szóbahozta az általam s z e r 
kesztett könyvet. Ezzel kapcsolatban szeretnék a képvise- 
lő-testület számára egy rövid tájékoztatást és k i e g é s z í 
tést adni. Amit én szerkesztettem az nem egy '56-os e m l é k 
könyv, hanem a közelmúlt várpalotai helytörténeti e m l é k 
könyve, ami azt jelenti, hogy az elmúlt 50 év. Tehát e b 
ben a könyvben 1940-től 1990-ig található Várpalota hely- 
történetére vonatkozó érdekes emlékek és dokumentumok. 
Szeretném elmondani, hogy ezt a könyvet nem én akartam 
megcsinálni, hanem erre engem felkértek, mivel úgy látták,
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hogy a városnak erre szüksége van. Mielőtt két évvel e z 
előtt hozzákezdtem volna ehhez a munkához, megkerestem a 
polgármester urat, aki az ötletet jónak tartotta és azt 
mondta, hogy kezdjek hozzá a könyv megírásához, ő a maga 
részéről fölvállalja a város nevében ennek a könyvnek a 
megjelentetését. Tavaly nyáron kezébe adtam a kéziratot, 
melyről jó véleménnyel volt és így terjesztette a K u l t u r á 
lis Bizottság elé. Eredetileg arról volt szó, hogy v a l a 
mikor tavaly ősszel megjelenik a könyv, de bizonyos k u l 
turális program miatt eltolódás közbejött, és így csak a 
Kulturális Bizottság novemberi ülésén tárgyalták ezt a t é 
mát, ahol a bizottság tagjai feltétlenül kiadásra j a v a 
solták, a város pedig fölvállalta ennek a könyvnek a 
Könyvhétre a kiadását. Az elmondottakkal azt szerettem 
volna közölni, hogy ennek a könyvnek a megjelentetése nem 
az én személyes ügyem, hanem ez a város által fölvállalt 
városi ügy. Mivel az idő szorít, ha a Könyvhétre meg a k a r 
ják jelentetni, akkor ebben sürgősen lépéseket kell tenni, 
mert én nem látom azt tisztán, hogy erre a célra m e g a j á n 
lott 200 eFt-ot mikor lehet felhasználni.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:

Azonnal válaszolnék is a feltett kérdésre. A Közoktatási 
Bizottság a javaslatát a következő testületi ülésen l e t e 
szi és ezen belül, ha elfogadásra kerül a 200 eFt, akkor a 
testületi ülést követő másnap fel lehet használni.

C s ő v á r i  János:

Először is köszönöm Fakász úrnak a kiegészítését, mert így 
teljes, mársrészt pedig a Közszolgáltatási Irodát s z e r e t 
ném felhívni arra, hogy a szükséges előkészületi munkákat 
tegye meg, hogy ez a könyv a Könyvhétre mindenképpen meg- 
j e l e n h e s s e n .

S a í t o s János:

Én úgy gondolom, hogy amikor a városban a 30.000 lakos k ö 
zül legalább 20.000 ember a létminimumon él, akkor úgy 
érzem, hogy ilyen könyvre 200.000-et csak úgy kidobálni 
úgy vélem nem időszerű. Ha már az emberek olyan jólétben 
élnek, hogy ezeket a pénzeket tudják nélkülözni, majd 
akkor adják ki ezt a könyvet.

C s ő v á r i  János:

Muszáj ezt a megjegyzést a bizottság nevében egyszerűen 
visszautasítanom. Nem akarok vitát provokálni, de tényleg 
nem szabad ilyen egy lapra tenni a két ügyet, hiszen egész 
másról van szó. Ilyen alapon az országban semmit nem l ehet
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ne csinálni, ami nem közvetlenül az életfenntartáshoz 
szükséges. Ezt nem szabad így kezelni.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Kérem ne nyissunk vitát, az a javaslatom lenne, hogy a 
Közoktatási Bizottság ülése nyilvános, a pénzosztásnál 
bárki ott lehet, kérem erről ott vitatkozzanak.

V e i s z h a u p t  Sándor:

Mégis ehhez a témakörhöz szeretnék hozzászólni, nem azért, 
hogy vitát folytassak, hanem inkább azért, hogy azt le
zárjuk, valamint azért, hogy Fakász tanár űr ne vívódjon 
egy hosszabb időn keresztül ké tségek között. A könyvet o l 
vastam, nekem tetszett és arra gondolok, hogy mi lett v o l 
na, ha a történelem eseményei nem kerültek volna leírásra. 
Én ügy gondolom, hogy ezek feljegyzésre méltó és érdemes 
történetek és én biztos, hogy a Kulturális bizottságban a 
könyv kiadását támogatni fogom.

L e s z k o v s z k i  Tibor:

Amennyiben más kérdés, bejelentés nincs, akkor megköszönö m 
képviselőtársaimnak, a hivatal dolgozóinak a mai munkát és 
az ezt előkészítő és megelőző bizottsági, r é s z ö n k o r m á n y z a 
ti üléseken kifejtett munkájukat.
Tisztelt T elevíziónézőknek is köszönöm a figyelmet, m i n d e n 
kinek jó pihenést, kívánok, a viszont látásra!

A képviselő-testület ülése 16,40-kor ért véget.

K . m . f .

( Leszkovszki Tibpr 
polgármester /

Dr. Czeidli István )


